
Hodnocení přednášky 
 
Ráda bych ohodnotila přednášku sl. Daniely Machové. Daniela do třídy přijela na vozíku v 
doprovodu psího pomocníka. Slečna nám přednášela o kvadruplegii. Vysvětlila nám, co 
pojem a samotné postižení znamená. Vyprávěla nám o svém životě – o studiu, o práci a o 
dalších věcech, co k životu patří. Dozvěděly jsme se, jak takové studium asi může být 
těžké pro člověka s tímto znevýhodněním, nebo jak je těžké sehnat si zaměstnání. 
Pochopila jsem, že pro člověka s takovýmto postižením jsou těžké takové věci, které jsou 
pro nás samozřejmostí. Například zajít si do obchodu i když chodníky nemají rovný 
povrch, jak těžké je dostat se do starých budov, když zde nejsou bezbariérové přístupy a 
spoustu dalšího. Určitě velkým problémem je, že někteří lidé si myslí, že lidé, kteří jsou na 
vozíku, musí být i mentálně postižení. Daniela však i přes nepříjemné chvíle ve svém 
životě dokázala to, co mnozí z nás ne. I přes prvotní neúspěchy vystudovala práva na 
Karlové Univerzitě. Teď pomáhá lidem s právními problémy, to je myslím velký úspěch. 
Věnuje se tomu, co jí baví. Vedle sebe má velkou oporu v rodině, přátelích a svém psíkovi. 
Daniela nám na přednášce samozřejmě ukázala, co její chlupatý pomocník umí. Přijela na 
přednášku vybavená různými pomůckami, díky nimž nám mohla ukázat, jak jí její pes 
pomáhá v běžném životě. Pejsek je pro lidi s tímto typem znevýhodnění určitě velice 
důležitý. Mohly jsme se o tom přesvědčit, když například podával Daniele hrnek, zápisník, 
pero atd. Ráda bych ještě ohodnotila slečny projev. Projev byl srozumitelný, velmi se 
snažila, abychom všemu dobře porozuměly. Musím říci, že tato přednáška pro mě byla 
velmi přínosná a nové poznatky jistě využiji pro mé studium i praxi. 
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